
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z XIV sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 27 stycznia 2016 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:20 
Godzina zakończenia sesji: 13:45 
Numery podjętych uchwał: 103/XIV/2016 – 109/XIV/2016 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 14 radnych (na 15 ogółem tj. 93,3%) 
Radni nieobecni: Paweł Farion. 
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 
Nr 4 - Opinia RIO do projektu uchwały WPF. 
Nr 5 - Opinia RIO do projektu uchwały budżetowej Gminy Narol na 2016 rok. 
 

Porządek obrad sesji:  
 
  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

- budżetu Gminy Narol na 2016 rok, 
- Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narol na lata 2016-2027, 
- zmiany Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Narol na lata 2007-2020, 
- zniesienia pomnika przyrody, 
- zbycia nieruchomości mienia komunalnego gminy Narol, 
- inne. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
 

 
 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Sekretarza 
Urzędu, Radną Powiatową oraz Sołtysów. 
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Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 
nr 1).  

 
Ad. 3.  Protokół z XIII sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 22 grudnia 2015 roku został 

przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w okresie miedzy 

sesjami, tj. od 22 grudnia 2015 roku do 27 stycznia 2016 roku i powiedział: „ W czasie 
od ostatniej sesji zajmowaliśmy się projektem budżetu, który Państwo macie przed 
sobą. Projekt obejmuje również autopoprawki, które są wynikiem posiedzeń Komisji 
stałych przy Radzie. Odbyło się wspólne czytanie projektu dla wszystkich radnych, 
później każda z Komisji obradowała oddzielnie i przedstawiane były autopoprawki. Ten 
miniony okres, to również czas pracy nad zamknięciem budżetu za rok 2015. na 
ostatniej sesji podejmowaliśmy uchwałę na zabezpieczenie planu w takich działach jak: 
oświata, kultura i administracja, gdzie brakowało nam planu w stosunku do 
wcześniejszych wyliczeń przedstawionych przez księgowość. Natomiast jeżeli chodzi o 
zamknięcie wykonania planu globalnie w oświacie, to z tych 190 tys. złotych, które w 
planie przesunęliśmy do strony wydatkowej, to zabrakło ok. 70 tysięcy. Czyli budżet, 
który miała oświata został przekroczony w praktyce o 70 tysięcy. Niestety po 
przeanalizowaniu całego roku i wydatków, nie ustrzegliśmy się od wypłacenia JDU 
(Jednorazowego Dodatku Uzupełniającego) i tym razem mamy rekordowo wysoką 
kwotę, z pochodnymi 330 tys. złotych. Taka kwota musi być wypłacona w styczniu 
nauczycielom, którzy nie uzyskali średniej określonej w Karcie Nauczyciela. Pieniądze 
te zostały już przelane z konta do oświaty i do końca stycznia będą te wydatki 
wypłacone.  Pracujemy nad tym aby wreszcie uniknąć takich sytuacji w przyszłości i 
myślę, że wspólnie z dyrektorami jednostek uda nam się takie mechanizmy 
wypracować. Pierwsze kroki i ustalenia zostały już poczynione. Zmieniony został 
regulamin wynagradzania nauczycieli i dokonaliśmy przesunięcia wydatków socjalnych  
na stronę płacową, a kolejnym krokiem będzie wyodrębnienie w każdej szkole swojego, 
własnego konta wydatkowego i dochodowego. Będziemy jeszcze rozmawiać 
indywidualnie w sprawach wydatków, takich jak JDU.  

  Mimo wszystko powiem, że rok ubiegły zamknął się nam dość dobrze. Ze 
wstępnych wyliczeń zamknęliśmy rok nadwyżką budżetową w granicach 1 miliona 
złotych, które zlokowaliśmy na kontach w banku, jako żelazna rezerwa na wkład własny 
do projektów, jakie będziemy składać w Urzędzie Marszałkowskim. Pod koniec roku 
spłaciliśmy dodatkowo 410 tys. złotych kredytów. Tutaj poprawiamy sobie sytuację z 
miesiąca na miesiąc i biorąc pod uwagę tą perspektywę finansową, która już jest 
rozpoczęta. Mogę powiedzieć po mojej wizycie w Rzeszowie, że gospodarując tak jak 
do tej pory, to złożymy kilka wniosków do naborów, do których przygotujemy się od 
pewnego czasu. Nie należy na pewno nabierać zbyt wielkiego optymizmu, bowiem w 
tym roku (koniec II kwartału – początek III kwartału) będzie najprawdopodobniej 
rozstrzygnięty nabór na drogi lokalne oraz termomodernizację i opiekę społeczną, zaś 
realizacja będzie miała miejsce dopiero w 2017 roku. W drugiej połowie tego roku 
najprawdopodobniej zostaną ogłoszone nabory na kanalizację i wodociągi, a w 
przyszłym roku na rewitalizacje terenów wiejskich. Tutaj niestety pieniędzy do 
rozdysponowania jest bardzo mało i biorąc pod uwagę nasze działania w minionej 
kadencji i kwoty kredytów jakie zaciągaliśmy by zrealizować duże projekty, z pełna 
stanowczością mogę powiedzieć, że teraz takich pieniędzy już nie będzie. Duże 
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pieniądze będą lokowane w projektach dotyczących dróg, wodociągów i kanalizacji. 
Dodatkowo jeszcze rewitalizacja, która chcę by była naszym koronnym wnioskiem. 

  Pod koniec roku, a w zasadzie 31 grudnia przejąłem od Gminnej Spółdzielni w 
Narolu, majątek za zobowiązania, realizując uchwałę naszej Rady Miejskiej, za kwotę 
330 tys. złotych zobowiązań podatkowych spółdzielni wobec gminy, a pozostało jeszcze 
drugie tyle.  Sprzedaliśmy również przychodnię zdrowia w Narolu, akt notarialny 
podpisaliśmy w tym roku i dochód jest zaliczony na poczet dochodów roku 2016. W 
najbliższy piątek upływa termin na składanie wniosków na drogi lokalne oraz wniosków 
na modernizacje dróg zniszczonych w wyniku nadmiernych opadów. Tutaj jeżeli w 
chodzi o PROw, mamy przygotowana już dokumentację, gdzie łączna wartość według 
kosztorysu inwestorskiego to 2 400 000 tysięcy złotych. Jest to osiem dróg, czyli: ulice 
Warszawska, Kazimierzowska, Targowa i Sobieskiego w Narolu, dwie ulice w Rudzie 
Różanieckiej – obok szkoły i Zagóra oraz jedna droga w Dębinach  z Dębin do Trzech 
Kopców i jedna droga w Jędrzejówce – przez Jeziórek do sklepu. Jeśli chodzi zaś o 
drogi popowodziowe, to składamy zadanie na drogę z Łówczy w kierunku Narola (koło 
kościoła). Jeżeli byłyby jakieś pytania do mnie to bardzo proszę teraz lub w porządku 
obrad, przy interpelacjach czy sprawach różnych. Dodam tylko, ze przy okazji 
prowadzonej modernizacji sieci elektrycznej, jest zlecona budowa oświetlania przy ulicy 
Podzamcze w Narolu. Tutaj by uniknąć dodatkowych kosztów wykorzystane zostaną 
wykopy pod linie elektryczne w ramach modernizacji i w uzgodnieniu z wykonawca te 
prace zostaną wykonane jednocześnie”  

Pytań nie było, więc Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za 
informację i przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 103/XIV/2016 w sprawie przyj ęcia bud żetu Gminy 
Narol na 2016 rok.   
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Szawara przedstawił opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Rzeszowie do projektu budżetu, wnioski i uwagi, które zostały już  
naniesione wg wskazań w projekcie uchwały budżetowej. Przewodniczący przedstawił 
również opinie Komisji stałych Rady Miejskiej w Narolu, które pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały budżetowej. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 104/XIV/2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Narol na lata 2016-2027.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
Po tym głos zabrała radna Rady Powiatu Lubaczowskiego Dorota Wróbel, która 
przedstawiła najważniejsze założenia budżetu przyjętego przez Radę Powiatu oraz 
główne cele i zadania na 2016 roku.  Radna powiedziała m.in. że dochody planowane 
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ze sprzedaży mienia obejmą w tym roku kwotę ok. 1 mln, złotych, a dochody ze 
sprzedaży w danej gminie zostaną wydatkowane w późniejszym okresie na remonty czy 
zadania w tej gminie, np. remonty dróg czy chodników. Z przykrością stwierdziła, ze w 
tym roku nie przewidziano większych środków na inwestycje w gminie Narol  natomiast 
na pewno strać się będziemy realizować wspólnie mniejsze inwestycje w naszej gminie, 
jak na przykład chodniki. Mam na myśli chodniki w Lipsku w kierunku cmentarza oraz w 
Rudzie Różanieckiej w kierunku Dębowego Dworu. Można powiedzieć, że te pieniądze 
będą na pewno, bowiem Burmistrz wystąpił z wnioskiem do starosty , ze chce zakupić 
działkę na Jędrzejówce celem przeznaczenia jej w przyszłości na budowanie remisy 
strażackiej. Ta sprawa zbycia działki o powierzchni ponad 0,60 ha jest już po 
pozytywnej opinii Zarządu i Komisji budżetowej i zostanie przeznaczona do zakupu dla 
gminy Narol. Tutaj wartość rynkowa jest w okolica 120 tys. złotych, a Powiat sprzeda ją 
w granicach połowy tej ceny, bowiem można taką procedurę zastosować dla 
samorządu. Zainteresowanie zakupem tej działki było naprawdę spore. Z większych 
zadań, Powiat planuje jeszcze budowę boiska sportowego przy Liceum 
Ogólnokształcącym w Lubaczowie. Na koniec powiem, że ubiegły rok był dla nas 
wyjątkowy, zrealizowaliśmy inwestycje za kwotę ponad 10 mln. złotych, z czego ponad 
8 mln. 200 tys. to były dotacje. Głownie objęło to inwestycje drogowe, w tym, w naszej 
gminie, a mówię tu o drogach Łukawica-Chlewiska i Narol Wieś- Paary. Myślę, że nie 
jesteśmy traktowani w powiecie po macoszemu, a mam świadomość o potrzebach 
zgłaszanych tutaj prze Państwa Radnych czy Sołtysów i pamiętam o nich. 

Po wystąpieniu radnej powiatu Doroty Wróbel, prowadzący obrady 
Przewodniczący Krzysztof Szawara ogłosił 15-minutową przerwę. Obrady wznowiono o 
godz. 13:05, przystępując do rozpatrywania kolejnych projektów uchwał. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 105/XIV/2016 w sprawie zmiany Strategii 
Zrównowa żonego Rozwoju Gminy Narol na lata 2007-2020. 
Pytania do projektu złożyli: radna Maria Obuchowska oraz radny Marian Słoniec z 
prośbą o podanie stanu obecnego dróg w gminie oraz kolejności zestawienia tych dróg 
w projekcie rewitalizacji.  Wyjaśnienia złożył burmistrz Stanisław Woś 
Wobec braku innych uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 106/XIV/2016 w sprawie zniesienia pomnika 
przyrody. 
(Dotyczy: lipy  w alei lipowej przy pałacu w Narolu) 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 107/XIV/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego. 
(Dotyczy: działki w Jędrzejówce) 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
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- rozpatrzenie projektu uchwały nr 108/XIV/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego . 
(Dotyczy: działki w Łówczy) 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 109/XIV/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej. 
(Dotyczy: działki w Lipsku).  
Zapytanie złożył Radny Marian Słoniec, wyrażając obawę czy nieruchomość 
przypadkiem nie zajmie drogi, która jest na mapce. Odpowiedzi udzielił Burmistrz 
Stanisław Woś.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
jeden wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta. 
 

Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radych: 
 

- Radny Mateusz Margol zwrócił się z interpelacją dotyczącą odśnieżania i utrzymania 
czystości chodnika przy ulicy Warszawskiej (od sklepu SPAR do Pałacu). Odpowiedzi 
udzielił burmistrz Stanisław Woś, który obiecał zobowiązać odpowiednie służby gminne 
do wykonywania tych prac na bieżąco. 
- Radna Maria Obuchowska zwróciła się z zapytaniem, w jakiej skali należy 
opracowywać plany pracy Komisji stałych Rady. Odpowiedzi udzielił Przewodniczący 
Rady Miejskiej Krzysztof Szawara, który wyjaśnił, że nie chce narzucać sztywnych ram 
pracy Komisjom, które zazwyczaj zbierały się według potrzeb. Niemniej nie widzi 
przeszkód, by Komisje opracowywały sobie terminarz posiedzeń według uznania 
Komisji.    
 

Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

Spraw różnych nie omawiano. 
                             

Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący obrad Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w XIV sesji Rady Miejskiej w 
Narolu i o godz. 13:45 zamknął obrady. 
 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                   Rady Miejskiej w Narolu  
    
                                                                   Krzysztof Szawara  


